
Pokaždé, když někomu řeknu, že mám argentinskou dogu, většinou se v obličeji 

zobrazí zděšení. Část si představí velikost psa podle německé dogy a ta druhá část 

„bojovou krvelačnou bestii“. 

 

Toto plemeno pochází z 

provincie Cordoba 

nacházející se v 

centrálních oblastech 

republiky Argentiny. 

Zakladatelem plemene je 

Dr.Antonio Nores 

Martinez, lékař z tamější 

rodiny starousedlíků. 

  

Jeho vášnivá láska ke psům a stejně tak 

i rodinná tradice ho vedly k tomu, aby v 

roce 1928 sestavil ve standardu 

základní charakteristiky nového 

plemene psů, které nazval argentinskou 

dogou. Nejdříve začal se 

systematickým křížením různých 

čistokrevných psů se » starým bojovým 

psem z Cordoby «, což byl velmi silný a 

mohutný pes, který však byl povahou 

nevyrovnaný a geneticky neupevněný. 

Byl výsledkem křížení různých plemen, 

na němž se podíleli například mastini, 

buldoci a bulteriéři. Ve své době byli tito 

psi velmi známí a u nadšených a 

fanatických milovníků psích zápasů velmi 

oblíbení; mezi těmito obdivovateli psích zápasů byli lidé ze všech sociálních vrstev 

společnosti a jejich koníček se tehdy ještě považoval za normální zábavu. Díky přísné 

selekci a rostoucí kontrole povahy dosáhl Dr.Nores Martinez po několika 

generacích svého cíle, neboť se mu podařilo vyšlechtit první » rodinu « se stabilně 



děděnými vlastnostmi. Zpočátku považovali všichni tohoto psa za bojové plemeno, ale 

Dr.Nores Martinez, vášnivý lovec, používal tohoto psa na svých obvyklých lovech na 

velkou zvěř, přičemž se u psů tohoto plemene projevily natolik užitečné vlastnosti, že 

se brzy stal při podobných lovech nenahraditelným. Tak se během krátké doby 

proměnil ve vynikajícího psa na velkou zvěř. Během let prodělal další změnu funkce, 

protože se z něj vyvinul všestranný společenský pes a věrný a nepodplatitelný obránce 

svého pána. Jeho síla, jeho tvrdohlavost, jeho čich a jeho odvaha jsou nedostižné mezi 

smečkovými psy při lovu na černou zvěř, pumy a další škodnou, která žije v dalekých 

a členitých prostorách argentinské republiky a která tropí škody na dobytku i 

polnostech tamějších farmářů. Harmonický soulad a vynikající osvalení připomínající 

trénovaného atleta jsou ideálními předpoklady k tomu, aby mohl pes tohoto plemene 

překonávat dlouhé cesty za nejrůznějších klimatických podmínek a aby byl schopen 

obstát v tvrdých bojích s pronásledovanými zvířaty 

 

Toto plemeno jsem si vybrala před téměř 9 lety jako svého úplně prvního psa. Ke psům 

jsem vždy měla blízko, ale rodiče mi psa nikdy do bytu nedovolili. Takže jsem si ho 

pořídila až když jsem se osamostatnila a můj život se usadil v Německu.  

 



Sháněla jsem rodinného psa, 

výborného parťáka a hlavně 

ochránce. Což většinou nejde 

moc dohromady. Tehdy jsem 

narazila na relativně nové 

plemeno (schváleno FCI dne 

31.července 1973) a to 

argentinskou dogu. 

Charakterový popis plemene 

absolutně zapadal do mých 

požadavků: „Odvážná, temperamentní, za každou cenu věrná svému pánovi, málo 

štěká a je tvrdá sama k sobě. Má silně vyvinutý lovecký pud a velkou výdrž. Občas se 

mohou chovat dominantně vůči ostatním psům. V celém světě je Argentinská doga 

vyhlášena jako dokonalý pes pro ochranu a strážní službu. Je velmi inteligentní, je 

však nutné ji vychovat. To je to nejdůležitější. Pak 

může být domácí mazlíček, nebo ostražitý hlídač nebo 

vytrvalý sportovec. Tito psi vycházejí většinou velice 

dobře s dětmi, ale občas mohou být bouřliví.“  

O její všestranosti hovoří i fakt, že v zemi původu se 

kromě lovu používá také i jako slepecký vodicí pes, 

služební pes v armádě a jako strážce majetku svého 

majitele. I v ČR jsem jednu argentinskou dogu viděla 

v řadách policie. 

 

 

 

 

 

https://cs.wikipedia.org/w/index.php?title=Loveck%C3%BD_pud&action=edit&redlink=1


Do plemene jsem se absolutně zamilovala. Je to velmi inteligentní a zároveň 

tvrdohlavé zvíře zcela oddané pánovi. Potřebuje neustálý kontakt:„Normální pes leží 

pánovi u nohou, argetinská doga přes nohy“.  

 

Argentinská doga v České 

republice, ale i ve světě, 

nemá moc dobrou pověst. 

Nejedno napadení bohužel i 

se smrtelnými následky. 

Většinou se jedná o jedince 

bez průkazu původu tzn. 

křížence.  Mnoho lidí si 

neuvědomí, že křížením komplikovaných povah může vzniknout, a obzvláště 

v nezkušených rukou, velký problém.  V chovu s PP se hlídají povahové rysy jedince 

a agresivita se z chovu vylučuje (tedy dobrý chovatel to tak dělá, ale znám bohužel i 

výjimky). Agresivita vůči lidem je u argentinské dogy zakázaná.  

Když si člověk přečte historii plemene, pochopí náročnost tohoto plemene a 

nebezpečí, které vzniká ve špatných rukách. Agresivita se u psa může právě projevit i 

špatným přístupem k výchově nebo tréninku.  

 

Aktuálně mám 2 jedince tohoto plemene.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Lauro de los Escorpiones Blancos       Tia de los Escorpiones Blancos 

(alias Diego)                                                                dvouletá standardní fenka 

Téměř 9 letý nestandardní samec   

(má jedno oko modré, což se vylučuje pro další chov). 



Na tuto chovatelku ze Slovenska jsem dostala doporučení od mých přátel. Chová 

argentinskou dogu přes 20 let, byla poradce chovu a aktuálně je i předsedkyní klubu 

Dogo Argentino Slovakia Club (DASC). Člověk, co to dělá srdcem a s velkými 

znalostmi a nemá abecedu otočenou několikrát do kola (pozn. každý vrh se označuje 

pismenem podle abecedy a všichni psi toho vrhu mají jména začínající písmenem toho 

konkrétního vrhu – má chovatelka nedokončila za 20 let abecedu ani jednou, to 

znamená, že neměla tolik vrhů). Drží si jen pár fen. Psi nejsou drženi v kotcích, ale žijí 

s chovatelkou. Důkladně vybírá spojení a jezdí kvůli tomu i velké dálky do zahraničí. 

 

Nejúžasnější fenu, kterou jsem měla možnost poznat byla Delícia de los Escorpiones 

Blancos. Velmi výstavně úspěšná, moudrá a povahově skvělá fena. Jsem nesmírně 

ráda, že mám tu čest mít jejího syna a zároveň i její vnučku. 

 

Chovatelka jako jedna z mála se svými psy 

podstupuje v zahraničí BOAR testy, to 

znamená test povahy při lovu divočáků. Lov s 

argentinskou dogou není v České republice 

oficiálně povolen. Vím o pár lidech, co je k lovu 

používájí, ale jakou formou nevím. Mnoho lidí, 

kteří si chtějí psa vyzkoušet, tak jezdí do 

zahraničí, kde lov s tímto plemenem zakázaný 

není.  

 

Já své psy lovecky nevedu. 

Argentinská doga je pracovní 

plemeno a tudíž jí nestačí jen 

vycházky na vodítku. 

Potřebuje nejen fyzickou 

zátěž, ale zaměstnat i hlavu.  

Proto jsem přemýšlela, jak 

využít tyto vrozené vlohy do 

něčeho zábavného a tím jsem 

došla na sportovní kynologii. 

Poslušnost není zrovna silná 

https://www.facebook.com/groups/974336020133577/


stránka argentiny kvůli její tvrdohlavé povaze a vlastnímu myšlení, ale obrany jsou pro 

ně ohromná zábava (lov) a jsou vynikající stopaři.  

 

V zahraničí s tímto plemenem vyjímečně někdo pracuje. V České republice a na 

Slovensku se s tím setkávám častěji.  Má chovatelka s vícero svými psy složila národní 

zkoušku ZM (základní minimum – poslušnost, stopa a obrana). 

Na cvičák jsem chtěla chodit již od štěněcího věku mého staršího psa. Bohužel jsem 

se nesetkala s pochopením u Svazarmových ovčáčkářů a když mi řekli, že mám 

špatného psa, již jsem tam nikdy nešla.  

Zkusila jsem to znovu v Německu, když byly Diegovi již téměř 3 roky (v roce 2018). 

Chtěla jsem psa jen zabavit, ale když jsem zjistila, jak šikovný je, zkusili jsme v roce 

2019 naší první zkoušku 

BH-VT (základní zkouška 

doprovodného psa, která 

opravňuje skládat zkoušky 

i v jiných sportovních 

kategoriích), kterou jsme 

úspěšně složili. V 

Německu musí každý 

psovod skládat i 

teoretickou odbornou 

zkoušku, bez které 

nemůže skládat žádné 

zkoušky. Jedná se 

zkoušku, jak člověk zná 

chování psa, fyziologii psa 

a zákonné podmínky pro 

chov psa. 

  

 

Následující rok úspěšně složil další zkoušku poslušnosti IBGH1. 

 



Začala jsem se pohybovat více na trénincích s kynology typických plemen pro 

sportovní kynologii a bylo mi opakovaně tvrzeno, že s argentinskou dogou NIKDY 

nemůžu složit tříoddílovou zkoušku IGP (dříve IPO), což byl můj velký sen. Pro mě to 

byla ale neskutečná motivace a pustili jsme se do intenzivnějších tréninků. Pro toto mé 

rozhodnutí jsem bohužel nenašla podporu ani oporu na svém cvičáku, ale v tu dobu 

jsem poznala úžasné lidi v ČR, kteří se svymi „exoty“ (psi netypičtí pro sportovní 

kynologii) skládali 

zkoušky i závodili. Ti mi 

ukázali jinou cestu 

tréninku, naučili mě o 

tréninku přemýšlet a 

rozebírali se mnou 

každý krok, každý cvik 

a každou chybu. 

Natáčela jsem tréninky 

na video a oni mi pak 

napsali kritiku a návrh na 

další trénink. Není to ideální varianta, ale pro mě byla jediná. V červenci 2021 jsem se 

s nimi účastnila prvního výcvikového tábora, kde se nám podařilo složit i stopařskou 

zkoušku FPr.3.  

 

V řijnu 2021 se mi splnil 

můj sen a Diego složil 

zkoušku IGP 1 

(poslušnost, stopa a 

obrana). Německý 

rozhodčí nás velmi 

pochválil za to, že s 

takovým plemenem 

někdo pracuje a skládá 

tak náročné zkoušky. 

Řekla jsem mu, že to je 

splnění mého velkého snu a že se mi tím podařilo i zbořit mýty, že s takovými plemeny 

nelze skládat IGP. 



Jelikož jsem člověk, co neumí trénovat bez promyšlení a cíle, rozhodli jsme se, že 

zkusíme trénovat na IGP2 a v červnu následujícího roku se nám i tuto zkoušku podařilo 

úspěšně složit a shodou okolností u stejného rozhodčího, který na mého psa nikdy v 

životě nezapomene :-P .  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Na podzim téhož roku úspěšně složil i náročnou stopařskou zkoušku IFH1. Letos jsme 

zkoušeli stopařskou zkoušku IFH2, ale bohužel počasí nám tentokrát nepřálo. Po 

položení stopy začalo neskutečně silně foukat a silně pršet v kuse 3 hodiny. Žádný 

pes bohužel nedošel. Ale bereme to zase jako novou zkušenost. Psa jsem nechala 

stopu dojít i po ukončení.   

Stopařina je báječná v tom, že jí může dělat i starší pes. Diegovi je už téměř 9 let a už 

ho nechci tolik zatěžovat cviky jako je skok. 

 

Diego je úžasný pes, chytrý, učenlivý a neskutečně oddaný pes. Argenská doga je 

náročná na výcvik právě pro svou tvrdohlavost a přemýšlivost. Musíte jí dat dostatečně 

velkou motivaci a důvod proč by to či ono měla udělat a ještě v té formě jak chcete. 

Jelikož zde se nesmí pracovat s tresty a hrubostí, naučí vás neskutečné trpělivost. I 

jen zvýšení hlasu bere moc osobně a přestane chtít a můžete začít znovu. Pro psa to 

musí být hrozná zábava a pak se na cvičák sám těší.  

 



Samozřejmě se musíte starat i jeho fyzickou kondici. Proto jsem si pořídila kolo a 

koloběžku a začali jsme i s canicrossem. Já a běh nejdou moc dohromady, ale pro psa 

jsem se obětovala :-P. 

 

 

 

Člověk nesmí zapomenou ani na zábavu. Jelikož pocházím z oblasti Krušných hor, 

moji psi jsou nejšťastnější práve v lese. Dlouhé procházky plné dobrodružství a her. 

Samozřejmě neloví ani nehoní zvěř a neobtěžují okolí.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Jezdíme ale i mezi lidi jako např. na hrady a 

zámky, do zoo. Psi jsou se mnou občas v 

kanceláři v práci a Diego se mnou jezdil i na 

služební jednaní a porady.  

 

 

 

 



Na výcvikovém táboře v létě 2021 

padlo rozhodnutí si pořídit druhého 

pejska. Diegovi bylo téměř 7 let a 

výkonnost u takových psů rychle 

klesá. Argentinská doga se v 

průměru dožívá 10 let a v tu dobu v 

mém okolí umřely 2 argentinské dogy 

ve věku 8 let. Jsem na svých psech 

hodně závislá a jsou pro mě víc než 

jen psi, proto by tahle situace pro mě 

byla velmi náročná. V zoufalé situaci 

pak lidé dělají zofalá rozhodnutí a 

pořízení psa je důležité rozhodnutí, 

které se musí dělat s kllidnou hlavou. 

A tak jsem napsala své chovatelce o 

svém záměru a kdyby tam měla 

někdy nějakou báječnou krásnou 

fenku, aby mi dala vědět. No nečela jsem, 

že to bude tak rychlé a v říjnu téhož roku jsem si jela pro nového člena rodiny.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Tia je neskutečně živá, tvrdohlavá a 

dominantní fenečka, která to má v hlavě ale 

velmi srovnané. Je sebevědomá, nebojácná 

a nekonfliktní. V případě napadení, ale 

nemám problém psa „sejmout“ jak to 

udělala, když byla v 1 roce napadená 

dobrmanem. Myslím, že dobrman na to 

nikdy nezapomene. Bála jsem se, že se díky 

tomu změní její přátelská povaha vůči 

ostatním psům, ale nezměnilo se vůbec nic. 

Ona je takový tvrďák. U veterináře při 

odběhu krve stojí důležitě a ani se nehne. 

Jednou mi propadla špatně zajištěným 

roštem do ventilační šachty a ani to na ní 

nezanechalo žádné následky, že by měla 

strach přejít přes rošt. Nyní jí jsou 2 roky a už začíná být ostražitá a začíná hlídat. 

 

 

 

S Diegiem si neskutečně sedli a jsou to nerozluční parťáci, kteří se navzájem velmi 

respektují.  

 



Fenku jsem si brala hlavně jako druhého parťáka s cílem s ní opět trénovat sportovní 

kynologii. V červenci letošního roku jsme složili BH-VT zkoušku a aktuálně se 

připravujeme na ZM a IGP1. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pěče o psího sportovce neznamená jen trénink a kvalitní krmivo. Je třeba se věnovat 

i jeho zdraví. Lidé, kteří se psy provozují sporty ví, jak 

náročné je to pro pohybový aparát psa. Extrémně se 

zatěžují určité partie a dochází tam pak k různým 

problémům  jako jsou například svalové dysbalance. 

Proto je důležité psa na trénink nejen připravit 

(rozcvičit a zahřát), ale dopřát mu i strečink. 

 

Jednou měsíčně se psy navštěvuji psího 

fyzioterapeuta, který tyto problémy pak opraví. Pro 

někoho to může vypadat přehnaně, ale pro mě je to 

snaha o to, psa udržet co 

nejdéle v kondici, aby mohl 

co nejdéle prožít 

plnohodnotný život.  

 



Jelikož si myslím, že je fenečka  hezká, 

rozhodla jsem se v jejich 9 měsících 

navštívit první výstavu v Německu (mou 

první v životě) a dělat dobré jméno 

chovatelské stanici. Výstava dopadla velmi 

úspěšně (BOB, BOS). 

 

V průběhu roku 2022 se nám podařilo si 

vyběhat juniorského šampiona Německa, 

Rakouska a České republiky. Zároveň jí byl 

udělen titul Juniorského Interšampiona 

FCI.  

Díky těmto výstavám jsem poznala úžasnou 

partu lidí, se kterými jezdíme na další výstavy 

a poznáváme různé země, kultury, lidi a pro 

nás jsou to takové dovolené a zábava.  

Letos se nám podařilo si rozdělat šampióna 

Německa, Rakouska, České republiky, 

Slovenska, Polska, a Švýcarska.  

Ráda bych zmínila poslední, pro mě 

velmi významné výstavy (jezdíme společně s kamarádkou s jedním samcem od stejné 

chovatelky): 

 



 Klubová výstava Molosser Clubu Schweiz  

 

Dne 06.05.2023 jsme se na pozvání zúčastnili klubové výstavy Molosser Clubu 

Švýcarsko  

Klubová výstava měla mezinárodní účast (Švýcarsko, Francie, Holandsko a 

Německo). Jako jediní zástupci " Československa" 

jsme pro místní byli takovou menší "atrakcí "  

 

TIA de los Escorpiones Blancos   

Mezitřída (21 měsíců) 

 V1, CAC, Klubový vítěz 2023, nejlepší fena a 

BOB  

 

QUERANDI de los Escorpiones Blancos  Třída 

šampionů  

 V1, CAC, Klubový vítěz 2023, nejlepší pes a 

BOS  

 

Rozhodčí: Magdalena Hiltbrunner (CH) 

Tato rozhodčí je švýcarský odborník na moloss plemena 

(sestavila výklad standardu argentinské dogy pro Švýcarsko) a jejího detailního 

písemného i slovního hodnocení si velmi vážíme.  

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 World Dog Show 2023 Geneve        
 

TIA DE LOS ESCORPIONES BLANCOS  - (25 měsíců) 

 

 Grand Prix Geneve 23.8.2023 (mezinárodní 

výstava)  

Excellent 1, CAC a res.CACIB  

 

Rozhodčí: Miguel Angel Martinez (AR) - prezident 

Club del Dogo Argentino a prezident World 

Association for the Dogo Argentino (AMDA). 

 

Bylo mi velkou ctí si od něj moci nechat ohodnotit 

psa. Moc příležitostí na takové odborníky nemáme a 

o to víc si toho vážím, že se mu má fenka líbila  

 

 Speciální výstava molossů při WDS 2023 

Geneve 25.8.2023  

           (Molosser Club Schweiz) 

 

Excellent 1, CAC, nejlepší dospělá fena a 

BOS  

 

Rozhodčí: Vojislav Al Daghistani (SRB) 



 

 

 WORLD DOG SHOW  2023 26.8.2023  

 

(nejmladší v třídě)- otevřená třída 

Excellent 4  

Rozhodčí: Juan Luis Martinez Gutiérrez (MX) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Klubová výstava Moloss Clubu CZ - 02.09.2023 

 

Tia de los Escorpiones Blancos 

(otevřená třída) 25 měsíců 

Exc. 1, CAC, Klubový vítěz a BOB 

 

 

Rozhodčí: Dragan Babic (SRB) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Speciální výstava vybraných molossoidních 

plemen Moloss Club CZ - 03.09.2023 

 

Tia de los Escorpiones Blancos 

(otevřená třída) 25 měsíců 

Exc. 1, CAC, Vítěz speciální výstavy a 

BOB  

 

Rozhodčí: Vladimir Mihaljcic (SRB) 

Rozhodčí byli velmi přísní. Takto přísné 

hodnocení jsem asi ještě nezažila. Mnoho 

psů odešlo pouze s hodnocením „velmi 

dobrý“. O to víc si těch výsledků vážím  

Tímto jsme splnili podmínky k udělení titulu 

Klubový šampion Moloss Clubu CZ.  

 

https://www.facebook.com/SrpskiLav?__cft__%5b0%5d=AZUjlTWqeDWWtIAtJCs6k6-1nMacFUOIudBtd9wqLyZsh1VqXkbcRm4QUpoy-k-0T9Mbtrdb24wSLei-E5u5bz778xuin7qfPLzshXxvQe_aKopDsxFHYSNxLtY0ksJoAj7cDQHsPYtWY6N-CxViJJ80VY4aXWLqScjB_BQzKnwHtg&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/profile.php?id=100009397935362&__cft__%5b0%5d=AZUjlTWqeDWWtIAtJCs6k6-1nMacFUOIudBtd9wqLyZsh1VqXkbcRm4QUpoy-k-0T9Mbtrdb24wSLei-E5u5bz778xuin7qfPLzshXxvQe_aKopDsxFHYSNxLtY0ksJoAj7cDQHsPYtWY6N-CxViJJ80VY4aXWLqScjB_BQzKnwHtg&__tn__=-%5dK-R


Závěrem: argentinská doga je úžasné plemeno, pokud je ve správných rukách. 

Problém je vždy na konci vodítka. Rozhodně nemohu potvrdit konstatování, že takový 

pes do bytu nepatří. Mám je oba 

dva v bytě a neřekla bych, že 

nějak trpí       Pokud jim dáte 

dostatek pohybu a vyžití, celý den 

pak prospí. Jsou v bytě opravdu 

úžasně klidní. Jen občas bojuji o 

postel a místo na gauči :-P 

Samozřejmě zahrada je plus, ale 

v současné době bych se bála je 

nechat bez dozoru na zahradě. Nejeden pes to odnesl svým životem, když ho někdo 

otrávil.  

 

Je o mě všeobecně známo, že 

jsem velký kritik chovu 

argentinské dogy v ČR. Objevují 

se zde často jedinci s velmi 

jemnou kostrou, s užším delším 

čumákem a celkově se mi tento 

typ nelíbí. Mnoho českých 

chovatelů krev tohoto plemene 

neobohacuje. Kryjí pouze tím, co mají 

na dosah a chybí jim sebereflexe. Dobrý chovatel má sebereflexi a ví o nedostatcích 

svého psa (žádný pes není dokonalý) a podle toho pak hledá vhodného jedince 

s vhodnou krví, aby tento 

nedostatek napravil. Je ochotný 

kvůli tomu cestovat i velké 

vzdálenosti. Nejhorší pro mě je 

ale arogance některých 

chovatelů, kteří taková zvířata 

propagují jako top vynikající 

nejúspěšnější psy.  

 



Výstavy ale ne vždy odrážejí kvalitu psa. Je to subjektivní názor konkrétního 

rozhodčího. Je to odraz toho, kolik jedinců a jaké kvality na výstavě bylo a bohužel i 

toho, kdo jakého rozhodčí zná. Takže úspěch na výstavách to je poslední kritérium, 

kterým bych se řídila při výběru štěněte. Nezkušených chovatelů rapidně přibývá 

(každý kdo má fenu má potřebu na ní chovat) a kvalita chovu bohužel rapidně upadá.  

Toto mě moc mrzí, protože na plemeni mi osobně moc záleží. Já osobně chovat psy 

nechci. Trh je přesycen nekvalitními vrhy, vrhy chovatelů, kteří mají chov jako hlavní 

zdroj příjmu a samozřejmě i domácím chovem bez PP.  

Najít pro odchov výborný domov je také v dnešní době velmi těžké a správný chovatel 

je za taková rozhodnutí zodpovědný. To, jak se zachová chovatel, když se jeho odchov 

dostane do nesnází ukáže, jak dobrý chovatel to je. Já měla na výběr chovatele štěstí, 

a proto mám oba dva od stejného chovatele. Psi jsou zdraví, mají úžasnou povahu, 

ale zároveň povahu typickou tohoto plemene.  

Moc bych si přála, aby si lidé začali vybírat plemena podle svých potřeb a možností, a 

ne podle toho, jaký pes se jim líbí. Jen tak mohou být spokojení oba dva a ubyde 

problémů, které těmto plemenům jen škodí. 

 

  


